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Til: Hanne Schmidt 

Emne: Ønske om foretræde 

 

Jeg vil gerne ansøge om foretræde til en deputation omkring frisørers helse. 

 

Jeg har nu været med i et nordisk eu projekt omkring frisørers helse i 2 år.  

I går holdte jeg lauching i København, og nu vil jeg gerne præsentere projektet for folketinget. 

 

En frisør i dag holder i gennemsnit 9 år (inklusive 4 års uddannelse)  og er under 30 år inden hun 

bliver nødt til at skifte branche eller blive sygemeldt på grund af forskellige helseaspekter. Astma, 

allergi, luftvejssygdomme og smerter i bevægelsesapparatet er de mest hyppige grunde til det. 

 

Derfor har vi udarbejdet en uddannelses triangel, hvor man som frisørelev skal kunne uddanne sig 

til grøn/ økologisk frisør med det samme.  

I dag skal du først være konventionel frisør inden du kan videreuddanne dig til at være grøn frisør, 

derfor bliver mange frisørstuderende nødt til at stoppe deres uddannelse før tid grundet de 

symptomer jeg nævnte før. 

 

Vi vil gerne have denne uddannelse ind på de danske frisør skole, så at frisøren skal kunne holde 

længere i branchen, og så at staten skal kunne spare de penge som man ellers bruger på at omskole 

og eller betale i sygedagpenge. 

 

Læs mere på: 

 
www.sustainablehair.eu 
 

 

Med ønske om positiv respons 

 

Med venlig hilsen 

Maria Snickars 
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